

ခေးပိုဒ်ခါဝ်, ဂဝ်.ငဝ်းသုဒ်,လီဂူဒ်းလိုင်တံး၊ လုမ်းသဗျဝ လိုင်တံး ငလးဂေၤဂျုမ်းသးလင်းဂံးလင်းဆး
လိုင်တံး

ဝခ်းထီ 30/03/2015

ဗိုဒ်ဂံးငါးဒ်မံ,- တုဂ်းယွဒ်းဂံးဂိုတ်းယိုတ်းဗေံးယးယု,တွဒ်းခိုင်ငလးဗေံးဂါဒ်ဗေံး တာင်,ကခ်လိုင်
တေသးခိုင် ငမးဆမ်.တူး

မိုဝ်းဆံ.ယု,တီးလုမ်းတိုင်,ဂူဒ်းဂူဒ်းတံး လီလတ်းပာင်သပ်းလိုင်ဗိုဒ်ဂံးငါးဒ်မံ, သေတုဂ်းယွဒ်းဂံးဂိုတ်းယိုတ်း
ဗေံးယးယု,တွဒ်းခိုင်ငလး ဗေံးဂါဒ်ဗေံးဗိုဒ်ဗျု.ဂိုင်းဆမ်. ခိုင်ငမးဆမ်.တူး၊ ဂွပ်းတိုဂ်.မီးပာင်တိုဂ်း သိုဂ်းသိုဝ်
မီးလွင်းတုမ်.တိုင်.တေ,ဗိုဒ်းတိုဒ်းသဗျဝငလးတိုင်,ဂူဒ်းဂူဒ်း ဂျာဝ်.ဂိုင်းသေ ကမ်,မီးလွင်း လိုင်လိုင် ကမ်,ဂုပ်.
ထွမ်,ကပ်ဂါင်လိုင်ဂူဒ်းဝါဒ်းလိုင်တေလုးဗေံးဂံး.လေ။

ဗိုဒ်ဂံးငါးဒ် "လီကွဒ်ဂါဒ်ဂိုတ်,ငမးဆမ်.တူး" ဆံ.ပိုတ်,လတ်းငလးတိုဒ်းကမ်,မီးလွင်းလိုင်လိုင်
(Transparency) ခိုင်ဗေံးဂါဒ်တု,သးဗေံးသီ,ကခ်ခိုင်ငမးဆမ်.တူး (မာဒ်းဂူဝ်.တူဂ်.တေဝတီ, ကမ်,ဆမ်
မျိုတ်.ငင,)။ ဂျုမ်းပး တင်းဗေံး ငယးယု,ကမ်မီးဝံ.သေ ဗေံးမံ,သီ,ကခ်ဆံ.တိုဒ်းတေဂိုတ်းပိတ်းသံးမး
ဆမ်.တူး ကခ်လိုင်လိုင် ခိုင်လိုင်တံး ငမးဆိုင်ဆမ်.ခိုင်ခိုင်၊ တိုဒ်းတေတုမ်.တိုင်.ပိုင်ယုင်.သးသတ်းဆမ်.
ငလး လိုင်.ဗုဒ်း တာင်,လိုင် ဂျုမ်းတင်း လတ်းပာင်ဂူဒ်းမိုင်းဆပ်.ဂိုင် ဂျုမ်မိုဒ်, လိုင်ပိုင်ကိုင်ငမးဆမ်.ဆမ်.
တင်းပိုဂ်းယု,ယဝ်။

ဗေံးယးယု, တွဒ်းခိုင်ကခ်ခွမ်ပဆီ ငမး, သဝိတ်းလလီဆမ်. ဂျိုဝ်းမဆမ် ငလး ဂျုပာဒ်း ခပ်ခပ်ဂျုမ်းလွမ်း
ဆမ်. ပီဆမ်ကခ်ခိုပ်းဆးလိုင်ပိုဒ်းသေ ကာဒ်းဂူယဝ်.တူဂ်းခိုင်ပီ 2018။ ဗေံးကခ်ဆံ.တင်းယု,ဝံ. ခိုင်ငလးဝိုင်
ရွှ်းငမး၊ ကာင်,ဂိုပ်းဆမ်.မဆ်းတေယိုင်ခိုဒ်းမွဂ်း 60 ဂီလုင်းမိတ်း၊ တေထုမ်းပိတ်းဝါဒ်းတုလိုင် ဝါဒ်းတံး
ကခ် ဂိုဒ်းမာဂ်းမီးလီငလးမီးဂျုမ်ဂူဒ်းမွဂ်း 500၊ ဝါဒ်းဆံ.လိုင်လိုင်ယွဒ်းဂါဒ်ဗေံး,သွမ်မာဂ်,ကူဝ်း၊ မာဂ်,ဝါဒ်
သေ ကာင်,ဂိုပ်းဆမ်.ယင်းတေထုမ်းပးဝိုင်သီ,ပေ.ပီဆမ်ပွတ်းပီဆမ်တွဒ်း။ ဗေံးဆံ.တင်းသုင်မဆ်းတေမီး 102
မိတ်း သေ ဗေံးဆံ.တေဂိုတ်,ကွဂ်,ဂိုင်းဗိုဒ်းဗျု.ထိုင် 308 မီးဂးဝတ်းယု,ယဝ်။

ဗွင်းတေတေ,ဂေၤ,သးဆမ်. ဂူဒ်းဝါဒ်းတုလိုင်တိုဒ်းကမ်,လီဂုပ်.ဂျု.သေကမ်,မီးဗေံးတိုင်,ပာင်, ကပ်
တင်းဂုဒ်ထိုင်သင်ငလးခပ်တိုဒ်းသးဆမ်.လွင်းတု,တေလီခါ.ဝါဒ်းဆမ်.ယု,ယဝ်။ မိုဝ်းဝခ်းထီ
23/02/2016 ဆမ်. ဂူဒ်းဝါဒ်းတုလိုင် 200 ပံးလီဝ်းတံးလိုင်လုင်းလံးမိုဝ်းသေ ယိုဒ်းတာင်,ထိုင်ဗွင်းတံးဆမ်/
တံးဆမ်.ဗွင်း သီ,ပေ. လံးမမ်းကွင်, ဂူဒ်းထိုင်ထိုင်,ငမးဂု.ဂင်းဆင်,ဂျိုဝ်းတေကမ်,လီခါ.ဝါဒ်း။

လွင်းမိုးလှိုင်၊ဂ်းအိမ်.တူးတင်းသိင်းဂျမ်းထိုင်ကံလူမ်းကန်မီးရွင်းခင်းကောင်,ဂ်းအိမ်. ရွပ်းတိုက်.မီးဂါဆ်
ခုတ်းမိုင်ငှးတင်းတွန်းခိုင်၊ လွင်းကမ်,လင်းလမ်းခတ်းလံးဝးအိမ်.တေခိုခိုခိုခိုလွင်းလွင်းငလး လွင်းအိ
တေလင်းတိုက်,အိမ်.ယပ်.။ မးအိမ်.တူးအိ.လတ်းအိမ်,သိမ်းသိမ်းကိုင်,သိမ်း, (အိမ်,လိမ်ဝံ) ကန်မီးသုန်
ဂင် (ဂိမ်ဂင်)ကိုင်,သိမ်း,ယှ,ဂျပ်.ဂိုင်းသုတ်းခိုခိုခိုခိုမိုင်းမိုင်းမိုင်းမိုင်းပီ 1912 သေမီးတင်. တင်းဂိုင်းထိုင်မွတ်း 8
အိမ်.။ အိယှ,ငယးယှ,တွန်းဂင် ကန်မီးဂိုင်းဟိုး 700 မီးဂးဝတ်းအိမ်. ပိမ်အိမ် ဂါဆ်ခွမ်းပအိမ် SN
Power ကန်လွင်ပိုင်ခိုခို,ဂျမ်း ပိမ်လတ်းခွင်သေမီးယှ,ဝံ.ခိုခိုငလးဝိုင်းခွင်ခိုင် အိမ်. ဂေးတေတင်း
ယှ,ခိုင်သိမ်းသိမ်းကိုင်,သိမ်း,အိ.အင်,ဂပ်,ယပ်.။

ခွတ်းသေအိမ်.အိမ်ဂါဆ်အိမ်တင်,ကန်ဂေးမီးယှ,ခိုခို.တီးပင်တိုက်းသိုက်းသိုက် တီးကန်မီးလမ်းမိတ်,ရွင်း
ဂင်,ခပ်တိုင်.ခိုင်ပိုင်,တျ,လွင်းသုန်,လံးဟွင်းငမ်းတိုင်ဂပ်, ဂျမ်းတင်းသုန်,လံးတျ,ဂိတ်,ခေဂျ.ဂင်;ခွတ်းတိုခို
သဟေဝ ခိုခို.တီးခပ်အိမ်.ယပ်.။

လံးခိုခိုခိုခို လမ်းသဟေဝခိုင်;တီးလတ်းဝး; “တွန်းတျ,လွင်ပိုင်ခိုခို,ပျီ,တေ,ကန်တိုက်းဂိုင်းခိုခိုခို ခို
သိုပ်,ခိုပ်;အေးဂျ,ခိုခို.တီးပင်တိုက်းသိုက်းသိုက် သေသိမ်းခတ်းဂင်လုံဂွမ်းမိုင်းခိုခို.တီးအိမ်. မိုမ်တင်း
ကမ်,သင်းဂိမ်၊ ကမ်,ဝံ.အိမ်.အင်းတေ,ဟိုခိုခို.ဂါဆ် လွင်းငမ်းယိမ် အိမ်.ယပ်.။” “သင်ဝးလွင်ပိုင် ခိုင်မို,
ကန် NLD ကွန်ဂျပ်အိ. ခိုခို;သင်းလွင်းငမ်းယိမ်ခိုင် မင်းတတ်းလံး; ဂိုတ်းယိုတ်းပိတ်းအိမ်.အိမ်.အိမ်.တူး
ငလး; ခိုင်ခိုခို. တင်,ကန် လိုင်းယှ,ခိုခို.တီးပင်တိုက်းသိုက်းသိုက်” အိမ်.ယပ်.။

အိဂျီးငါခိုခို.လံးလီ.ခေပး လွင်းဂါဆ်ခိုင်,လပ်.လတ်းတျ,ခို ခိုခို.တိုခိုခိုခိုခိုခိုခိုခို, မိုင်းသဝိတ်း
လလိမ်ခို ငလး; ခေ,ဂျမ်း ကန်ခေဟိုင်ဂင်;ဝး; ခပ်ဂမ်.ထိမ်”ခပ်.ဂါဆ်လွင်းငမ်းယိမ်” ဟွင်းဂိုတ်းဂါဆ်
လွမ်းလွင်ပိုင်ခိုခို,ပျီ,တေ, ပိုင်;တျ,လံးအိမ်.မျတ်းအိမ်.တွန်းဟွင်းလီ တီးခွတ်းတိုခိုခို သဟေဝ ကန်မီးခို
ငလး;မိုင်းဂိုင်းဂိုင်းမိုင်း ဟွင်းပံ,မီးလွင်းငမ်းယိမ်သင်အိမ်.ယပ်.။

ဟိုခိုခို.ငါခိုခို.တိမ်ခိုခို.တူးလံးလံး;တီး www.shanhumanrights.org

ဂ်းသိုပ်,တွန်းထမ်

- အင်းလတ်ခို (တျ,လွင်) +95 (0) 9-262-108-062 (တီး၊ မါခို)
- လံးခိုခို.မျတ်း; (ဂေဂျမ်းသင်းလတ်းဂို;လတ်းအေး) +95 (0)9-961-804-767 (တီး၊ မါခို)
- လံးခိုခိုခို (လမ်းသိုင်,ပိတ်.လွမ်း) +66 (0) 81-672-2031 (မါခို; ကင်းဂိတ်း၊ ထံး)
- လံးဂေဂျပ် (ဂပ်.လတ်းသုန်,လံးဂိုခို) +66 (0) 62-941-9600 (တီး၊ ကင်းဂိတ်း)